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Jelen vannak: Bratu László polgármester, Szeles András és dr. Vidákovics Béla alpolgármesterek,  dr. Basista 
Erika, Bolobás Péter, Bratu Ferenc,  Dobozi Gábor, Karsai Attila, Kléri Bertalan, Kovács István, Molnárné 
Juhász Éva, Sohajda István, Takács László, Timár László helyi képviselõk. 
 
Tanácskozási joggal jelen vannak: dr. Halász Ferenc jegyzı, dr. Szántó Marianna aljegyzı, Urbánné Kléri 
Szilvia szakreferens, Szarka Zsolt Mőszaki Irodavezetı, Ferencsák Sándorné Pénzügyi Irodavezetı, Zsiga 
Józsefné Igazgatási Irodavezetı,  Rivnyák Istvánné, Vajkóné Zsíros Emese, Pásztor András, Kércsi Tibor 
intézményvezetık, Bartek József a Városgazda Kht. ügyvezetıje, Juhász Zsolt ETKT munkaszervezet-vezetı, 
Veres Marianna belsı ellenır, Lırincz Csaba a Hivatásoso Önkormányzati Tőzoltóság képviseletében, Burkus 
Szilvia bizottsági tag. 
 
Bratu László polgármester köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy a 14 képviselı-testületi tagból 14 
jelen van, így az ülés határozatképes, azt megnyitja.  
 
A jegyzıkönyv hitelesítésére felkéri Sohajda István képviselıt és Szeles András alpolgármestert, majd 
tájékoztatja a Képviselı-testületet az ülés tervezett napirendjérıl és arról, hogy a nyilvános ülést követıen zárt 
ülés tartására kerül sor. 
 
A Képviselı-testület az ülés napirendjét egyhangúlag az alábbiak szerint fogadja el: 
 
Ülési napirend tárgya: 
 
1.) Tájékoztató a két testületi ülés közötti fontosabb eseményekrıl, megbeszélésekrıl 
 Elıadó: Bratu László polgármester 
 
2.) Encs város környezetvédelmi helyzetének értékelése, jelentés a 2008. évi feladatok végrehajtásáról, a 

2009. évi feladatok meghatározása 
 Elıadó: Bratu László polgármester 
 
3.) Indítványok, bejelentések 
 
Bratu László polgármester javasolja, hogy az indítványi rész 4. pontja az érintettek hozzájáruló 
nyilatkozatának hiányában zárt ülésen kerüljön megtárgyalásra. Mivel a jelölést elfogadó személyek még az 
ülés elıtt is változtak, a nyilvános ülésen való tárgyaláshoz hozzájáruló nyilatkozat beszerzésére már nem 
kerülhetett sor. 
 
A képviselı-testület az indítványt elfogadja. 
 

ÜLÉSI 
 NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA 

 
 Napirend tárgya:        Elıadó 
 
1.) Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekrıl,    Bratu László  
  megbeszélésekrıl        polgármester 
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Bratu László polgármester az írásos anyag kiegészítéseként az alábbiakat adja elı: A 2008. decemberi ülésen 
a képviselı-testület levette napirendjérıl a Kistérségi Társulással kötendı munkaszervezeti feladatok 
ellátásának hivatali keretek között történı biztosítását szabályozó megállapodás tervezetét, mely a törvényes 
mőködés feltétele azzal, hogy az a januári ülésre kerüljön újra beterjesztésre a körülmények szélesebb körben 
történı megismerését lehetıvé téve. 
Erre az elıterjesztésre nem került sor, mert a Kistérségi Társulás Társulási Tanácsa január 21-én, szerdán tartja 
soros ülését, melyen újra megfontolásra kerül a munkaszervezet mőködtetésének formája. A Tanács döntését 
követıen a februári képviselı-testületi ülésen kerül majd sor a megfelelı tartalmú elıterjesztésre a szükséges 
döntéshozatal meghozatala céljából. 
Kéri a képviselıket tegyék meg a jelentéssel kapcsolatos észrevételeiket, javaslataikat. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke tájékoztatja a jelenlévıket, hogy az 
Észak-magyarországi Regionális Operatív Program keretében a Váci Mihály Gimnázium és Szakközépiskola 
és Diákotthon 310.000.000 forintot nyert akadálymentesítésre és rekonstrukcióra, mely 50-50%-ban oszlik 
meg a gimnázium és a diákotthon között, így a város vagyona kb. 150.000.000 Ft-tal gyarapodik majd, hiszen 
a Diákotthon tulajdonosa a városi önkormányzat. A pályázat eredményességéért köszönetet mond dr. Ódor 
Ferenc úrnak a Megyei Közgyőlés elnökének, aki a pályázat benyújtásától hathatósan támogatta az intézmény 
elképzelésének megvalósítását. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy nagyon örül annak, hogy a város oktatási intézményei közül az 
egyik támogatást kapott a ROP keretbıl, így gyarapítva azokat. Azt azonban nagyon sajnálja, hogy a 
gimnázium pályázata a szürke iskola rekonstrukciós pályázatát ütötte el a támogatástól, hiszen jóval nagyobb 
szüksége lenne a felújításra annak az épületnek, de egy település csak egy intézményére kaphatott támogatást 
és Ódor úr akarata erısebbnek bizonyult a szürke iskola melletti lobbinál. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke a Szeretetnap kapcsán 
szeretné kérni a szervezıket, hogy amennyiben 2009-ben is sor kerül a rendezvényre, akkor legyenek 
tekintettel az idıs emberekre, mert a közel három órás mősor megtekintése már szinte „büntetésszámba” ment 
valamennyi résztvevınek. 
 
Bratu László polgármester egyetért az észrevétellel. Úgy véli, hogy kb. egy órás mősor az, amit az idıs 
emberek még kényelmesen végig tudnak ülni. Kéri ennek a figyelembe vételét a jövıre nézve. 
 
A képviselı-testület a tájékoztatót további kérdés, észrevétel hiányában egyhangúlag tudomásul veszi. 
 
 Napirend tárgya:        Elıadó 
 
2.) Encs Város környezetvédelmi helyzetének értékelése, a 2008.   Bratu László  
  évi feladatok végrehajtása, a 2009. évi feladatok meghatározása  polgármester 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét ismertesse a bizottsági véleményt. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke kijelenti, hogy az elkészített írásos anyag 
szakmailag igényesen összeállított, a bizottság a kitőzött célokkal, melyek egyrészt jogszabályi 
kötelezettségbıl, másrészt a város igényeibıl adódnak, egyetért. 
Kiemelten fontosnak ítélte a bizottság a környezetei elemek védelmébıl a levegıtisztaság biztosítását, 
melynek érdekében a letermelt nyárfaerdırész újratelepítése megtörtént, többször került sor parlagfő irtási 
akcióra, a fakivágások tervszerően és esztétikailag is megfelelıen folynak a Kossuth utcán és a 
kastélyparkban. A város csatlakozott az „Ültess fát!” programhoz,  így  kb. 50 darab platán, tölgy és nyírfa 
telepítésér került sor. A víztisztaság biztosítása keretében Szerencs gesztorságával benyújtásra került egy 
KEOP. pályázat, mely egy teljes térségre kiterjedı vízminıség-javító projekt megvalósítását célozza.  
A földtisztaság biztosítása céljából nagyon fontos az illegális hulladéklerakók felszámolása és szigorú 
büntetését, a szelektív hulladékgyőjtés tovább bıvítése. 
Fontos ügyelni a településrészek tisztaságára, a lakosság környezetbarát szemléletformálásának erısítésére, az 
oktatási intézményekkel való ilyen célú együttmőködésre, egészségnapok és környezetvédelmi napok 
megtartására és végül de nem utolsó sorban a zöldfelületek védelmére, fejlesztésére és újabbak kialakítására. 
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Továbbra is kiemelt cél a „Virágos Encsért” mozgalom folytatása. 
A város közterületén kifejtett virágosítási tevékenységért köszönetet mond a Városgazda Kht.-nak.  
A 2009. évi feladatok legfontosabb célja, hogy egészséges környezetet biztosítson a város minden lakójának. 
Ezt szolgálja a hulladéklerakó rekultivációjának, új lerakó létesítésének igénye, a környezetvédelemre nevelés 
folytatása a megelızés érdekében, a szelektív győjtés propagálása, a Kossuth úti és Csoma kastély veszélyes 
fái kivágásának folytatása, a lakossági zöldhulladék elhelyezésének megoldása, a káros anyag kibocsátás 
csökkentése, a zöldhulladék égetés csökkentése, az ivóvíz- s csatornahálózat teljes kiépítése minden megjelenı 
pályázati lehetıség kihasználásával. 
A bizottság elfogadásra javasolja a jelentést és a feladattervet egyaránt és megköszöni a civil szervezetek és a 
lakosság munkáját, melyet a város környezetvédelmi helyzetének javítása érdekében fejtettek ki. Külön 
köszönetét fejezi ki Sándor Róbert úrnak az anyag készítıjének. 
 
Bratu Ferenc képviselı a káros anyag kibocsátás csökkentése kapcsán arra szeretné felhívni a figyelmet, 
hogy a gázár és a napjainkban megmutatkozó akadozó ellátás miatti bizonytalanság egyre több családot 
kényszerít arra, hogy visszatérjen a hagyományos tüzelési módhoz. Azonban arra kér mindenkit, hogy arra 
nagyon figyeljen oda, mit éget el a kazánban, a gumi és a mőanyag nem oda való és nagyon 
környezetszennyezı. 
Végezetül arra a kérdésre szeretne választ kapni, hogy a város vízrendszerében mekkora hányadban van még 
eternitcsı alkalmazva, mivel az azbesztet tartalmaz és az rákkeltı hatású. Azt is tudni szeretné, mikorra 
várható az ilyen részek mőanyag csıre cserélése? 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a városi vízvezetékrendszer több mint 20%-a eternitcsöves. Az 
1960 és 1985 között épült szakaszon más anyag nem állat rendelkezésre, csak 1987-tıl kezdték el használni a 
mőanyagot erre a célra. Úgy véli a cseréhez nagyon hosszú idı kell, hiszen annak költségei milliárdos 
nagyságrendre rúgnak. Elmondja, hogy a rákkeltı hatás elenyészı, mert az azbeszt a vízzel csak meghibásodás 
esetén érintkezik. Ha nem így lenne, akkor országos program keretében írnák elı a cserét és segítenék azt 
támogatással. 
Tájékoztatja a képviselıket, hogy a KEOP keretébe benyújtott ivóvízminıség javítást célzó beruházás egy 
részében sor kerül majd a hálózatrekonstrukciós munkálatokra is. 
További kérdés, észrevétel, kiegészítés hiányában szavazásra bocsátja az elıterjesztést. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az alábbi döntést 
hozza: 

 
Szám:  1/2009. (I.19.) Kt. számú határozat 
Tárgy: Encs város környezetvédelmi helyzetének értékelése, jelentés a 

2008. évi feladatok végrehajtásáról, a 2009. évi feladatok 
meghatározása 

 
A Képviselı-testület az Encs város környezetvédelmi helyzetének értékelése tárgyában tett 
elıterjesztést a 2008. évi feladatok végrehajtásáról szóló jelentést és a 2009. évi feladatok 
meghatározását megtárgyalta és azt tudomásul veszi, elfogadja. 

 
Határid ı: 2009. január 31.,  illetve folyamatos 
Felelıs: polgármester 

  
Napirend tárgya:  

        
3.) Indítványok, bejelentések        
        
3.1 A helyi kitüntetések alapításáról és az Encs város Díszpolgára cím adományozásáról szóló 6/2005. 

(II.15.) Ör. sz. rendelet módosítása 
 
Bratu László polgármester emlékezteti a jelenlévıket, hogy a 2008. decemberi ülésen elhangzott képviselıi 
indítvány alapján rendelet el a testület a rendelet módosításának kidolgozását, a településrészi kitüntetések 
alapítása és adományozása tárgyában. 
Kéri az észrevételek, javaslatok megtételét. 
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Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke a rendelettervezet 5. §-a 
szerinti variációs lehetıségek közül a b.) elfogadását javasolja, mely szerint a kitüntetés adományozására az 
augusztus 20-i ünnepség keretében kerüljön sor ezzel is biztosítva, hogy a településrészi kitüntetéseknek 
hasonló ragja legyen, mint a városi feladatellátás keretében kiosztott elismeréseknek. 
 
Bratu László polgármester javasolja, hogy ebben az esetben a javaslatok benyújtásának határideje május 31. 
napja legyen. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az alábbi 
rendeletet alkotja: 

 
Encs Város Önkormányzata Képviselı-testületének 

1/2009. (I.20.) Ör. számú rendelete 
A helyi kitüntetések alapításáról és az Encs város Díszpolgára cím adományozásáról szóló 6/2005. 

(II.15.) Ör. sz. rendelet módosításáról 
 

Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. tv. 16.§-
ában kapott felhatalmazás alapján a helyi kitüntetések alapításáról és a díszpolgári cím adományozásáról 
alkotott 6/2005. (II.15.) Ör. sz. (a továbbiakban: Ör) rendeletét az alábbiak szerint módosítja: 

1.§ 
Az Ör. 1.§ (2) bekezdése helyébe az alábbi rendelkezés lép, ezzel egyidejőleg a jelenlegi (2) és (3) bekezdés 
számozása (3)és (4) bekezdésre módosul: 
 
1.§ (2) Encs város Képviselı-testülete a településrészek életében jelentıs, elismerésre méltó tevékenységet 
kifejtı természetes és jogi személyek, illetve csoportok munkájának, a településrész hírnevének öregbítésében 
kiemelkedı érdemeket szerzık tevékenységének elismeréseként  

a.) „ Encs-Abaújdevecserért- 2009” ( illetve az aktuális évszám) 
b.) „Encs-Fügödért- 2009” (illetve az aktuális évszám)  
kitüntetést alapít.  

A kitüntetés adományozásra vonatkozó döntést átruházott hatáskörben a településrészi önkormányzatok 
hozzák meg. 

2.§ 
Az Ör. 1.§ (3) bekezdése az alábbiak szerint módosul:  
 
„1.§ (3) Az (1) és (2) bekezdés szerinti kitüntetések formája oklevél, mely a (5) bekezdésben foglalt kivétellel 
anyagi elismeréssel jár. 

3.§ 
Az Ör.. 1.§ -a az alábbi (5) bekezdéssel egészül ki:  
 
1.§ (5) A (2) szerinti kitüntetés tárgyjutalommal jár, melynek költségeit és nagyságrendjét az adományozó 
Településrészi Önkormányzat határozza meg és biztosítja a költségvetési keretébıl. 

 
4.§ 

Az Ör. 4.§ (4) bekezdése helyébe az alábbi rendelkezés lép, ezzel egyidejőleg a jelenlegi (4) és (5) bekezdés 
számozása (5) és (6) bekezdésre módosul: 
 
4.§ (4) Az 1.§ (2) bekezdése alapján évente településrészenként 1-1 darab kitüntetés adományozható. 

 
5.§ 

Az Ör. 4.§-a az alábbi (7) bekezdéssel egészül ki: 
 
4.§ (7) Az 1.§ (2) szerinti kitüntetés adományozására minden évben augusztus 20-án ünnepélyes keretek 
között kerül sor. 

6.§ 
Az Ör.  5.§ -a az alábbiak szerint módosul: 
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5.§. (1) Az 1.§ (1) bekezdése szerinti kitüntetések adományozására javaslatot tehetnek a képviselı-testület 
tagjai, a polgármester, az alpolgármester, a jegyzı, az aljegyzı, a Képviselı-testület állandó bizottságai, az 
önkormányzati intézmények vezetıi, a Közalkalmazotti Tanács, a rendvédelmi szervek vezetıi, az ágazati 
érdekvédelmi szervek, a társadalmi szervezetek, civil szervezetek, szakmai egyesületek, egyházak, a 
településrészi önkormányzatok, oktatási intézmények vezetıi, diák szaktanára.  
(2) Az 1.§ (2) bekezdése szerinti kitüntetés adományozására a településrészi önkormányzat tagjai, a 
településrészi polgárok minimum 10 fıs csoportja és a településrészen mőködı civil szervezetek tehetnek 
javaslatot. 
(3)A javaslatot írásban a szakmai, elismerésre méltó, kiemelkedı tevékenység ismertetésével, indokolva, az 
1.§ (1) bekezdés a.)-c.) pontjai esetében, amennyiben a javaslatot tevı nem a javasolt személy munkáltatója, 
akkor a munkáltató írásbeli véleményét csatolva kell benyújtani. 
(4)A kitüntetési javaslatok benyújtási ideje az 1.§ (1) bekezdés a.)-c.) pontjai vonatkozásában minden év 
január 15., az 1.§ (1) bekezdés d.) pontja vonatkozásában: minden év május 31., az 1.§ (2) bekezdése, 
valamint a 2.§ (1) bekezdése vonatkozásában: minden év: május 31. 

 
7.§ 

E rendelet a kihirdetése napján lép hatályba.  
 

Kmf. 
 
 Bratu László sk.       dr. Halász Ferenc sk. 
 Polgármester        jegyzı  

 
3.2 Folyószámla-hitelszerzıdés meghosszabbítása 
 
Bratu László polgármester kéri a hitelkeret fenntartását, hiszen a likviditási problémák továbbra is fennállnak 
a város gazdálkodásában. A bizottsági vélemények ismeretében javasolja, hogy a szerzıdés 
meghosszabbítására 2010. december 31. napjáig  kerüljön sor megadva a lehetıséget az új képviselı-
testületnek a szükségesség megfontolására. 
Kérdés, észrevétel hiányában szavazásra bocsátja a módosított elıterjesztést. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az alábbi döntést 
hozza: 
 

Szám:  2/2009. (I.19.) Kt. számú határozat 
Tárgy: Folyószámla hitelszerzıdés meghosszabbítása 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete hozzájárul az önkormányzat és a 
Kereskedelmi Hitelbank Zrt. közötti – eredetben 2004. december 27-tıl folyamatosan 
fennálló – folyószámla hitelszerzıdés 57 millió Ft-os keret rendelkezésre tartásával 
2010. december 31. napjáig történı meghosszabbításához. A testület felhatalmazza a 
polgármester a hitelszerzıdés aláírására. 
 
Határid ı: 2009. január 31.,  illetve folyamatos 
Felelıs: polgármester 

 
3.3 Címzetes fıjegyzıi cím adományozása 
 
Bratu László polgármester ismerteti a jelenlévıkkel az elıterjesztést és annak indokait. Elfogadásra javasolja.  
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke támogatja a kezdeményezést. 
 
Bratu László polgármester kérdés, észrevétel hiányában szavazásra bocsátja az elıterjesztést. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az alábbi döntést 
hozza: 
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Szám:   3/2009.(I.19.) Kt. sz. határozat 
  Tárgy:  Címzetes fıjegyzıi cím adományozásának kezdeményezése 

 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete a Ktv. 30/B.§-ában fennálló 
feltételek alapján kezdeményezi, hogy dr. Halász Ferenc Encs város jegyzıje részére 
a címzetes fıjegyzıi cím adományozására sor kerüljön. 
dr. Halász Ferenc VB. titkárként tevékenykedett 1977. május 1. napjától, majd a 
rendszerváltást követıen körjegyzıként folytatta tevékenységét 1990. december 20. 
napjától. 2000. április 1-tıl Encs város jegyzıje, körzetközponti feladatokat lát el. 
Utolsó minısítése során kiválóan alkalmas minısítést kapott. 

 
 Felelıs: polgármester 
 Határid ı: 2009. január 31. 

 
3.4 Közbeszerzési eljárás megindítása, hirdetmény jóváhagyása a kötelezı kéményseprı-ipari 

közszolgáltatás vonatkozásában 
 Kötelezı kéményseprı-ipari közszolgáltatás ellátásával megbízás 
 
Bratu László polgármester ismerteti a jelenlévıkkel, hogy a közszolgálati szerzıdés lejárt, az új megkötése 
közbeszerzési eljárás lefolytatását követıen a nyertes ajánlattevıvel kerülhet sorra, ehhez kéri a képviselı-
testület döntését. Arra kéri a képviselıket, hogy a leendı szolgáltatónak hagyjanak elég idıt a biztonságos 
tervezéshez és a befektetések megtérüléséhez. A szerzıdéskötés idıtartamát minimum 5 évben javasolja 
megkötni, de felhívja a figyelmet, hogy ilyen közszolgáltatások esetében a 10 év a megszokott idıtartam. Kéri 
a szakbizottság véleményének ismertetését. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke egyetért a polgármester által elmondottakkal és 
a tervezethetıség miatt a szolgáltatás nyújtásra történı megbízást 10 évre javasolja megkötni. Tekintettel arra, 
hogy nyílt közbeszerzési eljárás alá esik a hirdetmény a több ajánlatból remélhetıleg lesz lehetıség annak 
kiválasztására, amely hosszú távon szolgálja a város érdekeit. A szerzıdést olyan feltételekkel kell megkötni, 
amely biztosítja a város befolyását a szerzıdéses idıtartam alatt. 
A bizottság egyetért azzal a javaslattal is, hogy az eljárás lefolytatásának ideje alatt a korábbi szolgáltató 
végezze a tevékenységet megbízási szerzıdés alapján, hiszen a főtési szezon közepén tartunk, így nem 
maradhat a város szolgáltató nélkül. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy bizottsága 
egyhangúlag az 5 éves szerzıdéskötést támogatta. 
 
Bratu László polgármester javasolja, hogy a szolgáltatási szerzıdés 6 évre kerüljön kiírásra, így a 2014-es 
választást követıen az új képviselı-testületnek lesz lehetısége az új szolgáltató kiválasztására. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke ismerteti a jelenlévıkkel, hogy 
bizottsága szintén megvitatta a kérdést és több idıtartamra vonatkozó javaslat is felmerült. De tekintettel arra, 
hogy a lakosság elégedett a szolgáltatással és a közbeszerzési eljárás díját, ami 300-400 ezer forintra rúg nem 
túl takarékos 3 évente kifizetni, ezért a 10 éves idıtartam jóváhagyását kéri a testület tagjaitól. 
 
Bratu László polgármester további kérdés, észrevétel hiányában szavazásra bocsátja az elıterjesztést. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az alábbi 
döntéseket hozza: 
 

Szám:  4/2009. (I.19.) Kt..sz határozat 
Tárgy:   Közbeszerzési eljárás megindítása, hirdetmény jóváhagyása a kötelezı 

kéményseprı-ipari közszolgáltatás vonatkozásában 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete hozzájárul a kéményseprı-ipari közszolgáltató 
kiválasztása tárgyában kiírt közbeszerzési eljárás lefolytatásához és az ajánlattételi felhívást 
jóváhagyja. 
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A testület felhatalmazza a polgármestert az ajánlattételi felhívás közbeszerzési értesítıben történı 
közzétételének kezdeményezésére és a közbeszerzési eljárás lefolytatásához szükséges 
intézkedések megtételére.  

 
Felelıs:   polgármester 
Határid ı:  2009. január 31. 
 
 
Szám:  5/2009. (I.19.) Kt..sz határozat 
Tárgy:   Kötelezı kéményseprı-ipari közszolgáltatás ellátásával megbízás 

  
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete a kötelezı kéményseprı-ipari közszolgáltatást a 
B-A-Z Megyei Közgyőléstıl átvállaló 37/1997. (VI.9.) Kt.sz. határozatában foglaltakra 
figyelemmel a szolgáltatás nyújtásával a vonatkozó közbeszerzési eljárás eredményhirdetéséig a 
korábbi szolgáltató Lutherm Bt-t ( 3860 Encs, Petıfi út 17.) bízza meg. 
A testület felhatalmazza a polgármestert a megbízás aláírására.  

 
Felelıs:   polgármester 
Határid ı:  azonnal 

 
3.5 Az EVSC és az Abaújdevecseri Sportegyesület elıfinanszírozási kérelme 
 
Bratu László polgármester tájékoztatja a jelenlévıket, hogy beindultak a nevezések, a téli programok pl. az 
Encs Város Kupája és a szakosztályoknak nincs pénzük a költségvetés elfogadásának hiányában, ezért kérik az 
elmúlt évekhez hasonlóan az önkormányzat segítségét. 
Elıfinanszírozásként a tavalyi összeg 1/12-ed részét kapnák meg azzal, hogy a pénzügyi iroda vizsgálja meg a 
2008. évi felhasználást és ha van még olyan szakosztály, amely nem kapta meg a 2008. évi járandóságát sem, 
akkor elıször azt kell neki eljuttatni. Ezt követıen lehet az 1/12-ed részt megállapítani és utalni szükség 
esetén.  
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, hogy bizottsága támogatja 
a kérelem teljesítését, de arra kéri a Sportklub elnökét, hogy a labdarúgáson túl a többi szakosztály életével is 
foglalkozzon és ne élje fel a foci a többiek támogatását is. 
 
Bratu László polgármester kijelenti, hogy a 2008-ban elıforduló problémák kiküszöbölésére az EVSC csak a 
foci részét kapja meg gazdálkodásra és a többi szakosztály a önkormányzat nyugvó számlájáról kapja majd 
meg a részét igénylés alapján. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az alábbi döntést 
hozza: 
 

Szám:  6/2009. (I.19.) Kt..sz határozat 
Tárgy:   Az EVSC és az Abaújdevecseri Sportegyesület elıfinanszírozási kérelme 

  
A képviselı-testület a kérelmekben foglaltaknak megfelelıen a 2008. évi támogatás alapján az EVSC, 
valamint az Abaújdevecseri Sportegyesület részére elıfinanszírozást engedélyez azzal, hogy annak 
összege a 2009. évi támogatás összegébıl utóbb levonásra kerül. 
Az elıfinanszírozásra csak azt követıen kerülhet sor, hogy a szakosztályok a 2008. évi támogatásukat 
megkapták és kimerítették. 

 
Felelıs:   polgármester 
Határid ı:  2009. március 31. 

 
3.6 Nyersanyagnorma megállapítása 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy az étkeztetést nyújtó intézmények nyersanyagnormáját utoljára 
2007. szeptemberében emelte a képviselı-testület.  
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Sajnos a három konyha mőködıképessége jelentısen érinti az önkormányzat gazdálkodását, hiszen a 
veszteségellensúlyozását hozzá kell tenni. 
Az igaz, hogy a nyersanyagnorma emelése nem jelent megoldást a konyhák által termelt veszteség 
csökkentésére, mert abban nem jelenik meg az energetikai és bérköltség és az eszközpótlás költségei sem. A 
hiányt csak tovább növeli az, hogy sok az ingyenesen étkezı gyermek és a kapott normatíva szintén nem 
fedezi a költségeket. 
Ami bizonyos az az, hogy a 2008. évi szolgáltatási árak nem nyújtottak fedezetet a felmerülı költségekre. 
A nyersanyagnorma emelés óriási eredményeket nem fog hozni, de minden nyert fillér számít és a minıség 
emelkedés is pozitívum lesz a szolgáltatásban részesülık esetében. 
Emellett az igénybevétel módjának meghatározásánál az a cél, hogy valamennyi önkormányzati dolgozó 
egyformán viselje a költségeket. Be kell látni, hogy közel 400 dolgozónál nem tud az önkormányzat az 
egységes 5000.- Ft-nál nagyobb étkezési támogatást nyújtani. Amennyiben az intézményben étkezés költségei 
ezt meghaladják, a felette lévı részt a dolgozóknak ki kell fizetni. Enélkül a lépés nélkül a költségvetési 
egyensúly nem biztosítható. Ez is szükséges ahhoz, hogy ne a dolgozói létszámhoz kelljen hozzányúlni. 
Az elıterjesztés 10% emelést tartalmaz, mely tartalmasabb étkezés nyújtását teszi majd lehetıvé, igaz az 
ingyenese étkezık esetében is. 
A kérdés az, hogy a 2007. évi norma megállapítása volt helytelen vagy igaz az, hogy az elmúlt másfél évben 
nem emelkedett az intézményi konyhák beszerzési ára? 2007-ben tartalmas étkezésre törekedtek az étkeztetık, 
most jó az is, ami éppen kijön a meglévı normából? 
Kijelenti, hogy nagyon fontosnak tartja a minıség emelését, mellyel talán elérhetı, hogy több gyermek egye 
meg az ebédet és na csak a semmiért fizessen a szülı. 
Véleménye szerint kiemelten oda kell figyelni a térítési díjak megállapítására, hogy a konyhai hiány fedezete 
valamilyen formában biztosított legyen. Az egyensúly megteremtéséhez kéri a képviselı-testület közös 
bölcsletét. 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester elmondja, hogy alaposan körbejárva a dolgot azt véli megállapítani, hogy 
a 2007. évi norma nem volt korrekten megállapított az intézmények részérıl. Sajnos az bizonyos, hogy a 
térítési díjak nem fedezik a valós bekerülési költségeket. 
Javasolja, hogy ne a nyersanyagnorma kerüljön emelésre, hanem a térítési díjak. Tehát pl. a vendégebéd 
nyersanyagnormája maradjon 218 forint, de a fizetendı térítési díj összege a rezsi és bérköltségek miatt 
emelkedjen 470 forintra. 
 
Bratu László polgármester kéri az intézményvezetıket, hogy mondják el, mi az a %-os összeg, amellyel való 
emelést még elfogadhatónak tartanak, ha sokallják a 10%-os emelést. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke nem érti, miért kell a dolgozókat 
sújtani. Ha a dolgozói térítési díj 500 Ft/ebédre emelkedik, akkor az éves szinten 72 ezer forint elvonást jelent 
tılük. 
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a 10%-os emelés nem sok és valóban a 
minıség javítását szolgálná, ezt elfogadhatónak is tartja. De a dolgozók térítési díjának mértékét újra kellene 
gondolni, hiszen vannak olyanok, akik el sem tudnak menni étkezni pl. a konyhások. A dolgozók esetében 60 
ezer forintos fizetésbıl 10 ezer forintot kifizetni csak az ebédért egy hónapban az nagyon sok. 
 
Bratu László polgármester felhívja a figyelmet, hogy az önkormányzati dolgozók 99,5%-a 8 órában van 
foglalkoztatva, mely alapján a munkaközi szünetet biztosítani kell számára, még a konyhai dolgozók esetében 
is be kell állítani a munkarendbe a pihenıidıt. 
A költségvetési egyensúlyhoz az egységes teherviselésrıl kell gondoskodni. A nem konyhával rendelkezı 
intézmények dolgozói eddig is 5000.- Ft étkezési hozzájárulást kaptak és ott és annyiért oldották meg az 
étkezésüket, ahol tudták. Ha a teherviselés egységessége nem valósul meg, akkor egyéb helyen kell belenyúlni 
az önkormányzat gazdálkodásába, esetlegesen a létszámokba, mert az önkormányzat 400 dolgozója esetében a 
megtakarításként elérhetı összeg 40 millió forint, amit máshogyan kell akkor elıteremteni. 
Be kell látni, hogy ma úgy kapnak étkezést a dolgozók és a vendégebédesek, hogy 50% ráfizetése van az 
önkormányzatnak. A konyha nem termeli ki a mőködtetése költségeit még akkor sem, ha az ingyenesen 
étkezık helyett az önkormányzat fizet. Kvázi „szociális” étkeztetés folyik az oktatási intézményekben, ami 
eddig nem jelentett gondot, de a mai gazdasági, pénzügyi helyzetben igen.  
Kéri a konyhát mőködtetı intézmények vezetıit és a képviselıket, próbáljanak egyezségre jutni a kérdésben. 
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Az egyeztetés céljából 10 perc szünetet rendel el. 
 
Szünet után Bratu László polgármester tájékoztatja a jelenlévıket, hogy az egységes költségviselés érdekében 
az érintettek az alábbiakban állapodtak meg: 
A nyersanyagnorma 10%-kal emelkedik a minıségjavítás érdekében és hogy az éven már ne kelljen vele újra 
foglalkozni. 
A konyhai dolgozók kötelezıen és ingyenesen étkeznek a félóra munkaközi szünet alatt, de nem kapnak 
étkezési támogatást. 
Valamennyi egyéb önkormányzati dolgozó 5000.- Ft étkezési támogatást kap és azon dolgozók, akik a három 
intézmény konyhájának valamelyikében étkeznek a térítési díjból 30% kedvezményben részesülnek. Az 
intézményvezetık nyilatkozat alapján beszámíthatják a térítési díjba az 5000 Ft-os önkormányzati támogatást. 
Így a kb. 8000.- Ft feletti összeget kell megfizetniük. Ezt a kedvezményt azonban csak az veheti igénybe, aki a 
hónap minden munkanapján ebédel.  
Minden más esetben az ebéd térítési díja 498 Ft. 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester összefoglalva megállapítja, hogy az önkormányzati dolgozók 5000.- Ft 
étkezési hozzájárulást kapnak és a teljes étkeztetés költségébıl 30% kedvezményt ( kb.3000 Ft.) Igény esetén 
az intézményvezetı az 5000 Ft étkezési hozzájárulást nem fizeti ki a dolgozónak, hanem beszámítja a havi 
étkezési költségbe. Ebben az esetben a 8000.- Ft feletti étkezési költségrészt kell befizetnie a dolgozónak.  
 
Bratu László polgármester megerısíti, hogy aki jegyben kéri az étkezési támogatást 5000.- forintot kap, aki 
melegétkezést igényel, az 5000 Ft támogatás + 30% kedvezmény erejéig (kb. 8000.- Ft) ingyen eszik, az a 
feletti részt megfizeti. 
Ezzel a megoldással a testület igyekszik a dolgozói terheket csökkenteni. A fennmaradó 2000.- Ft 20 
munkanapot figyelembe véve pedig nem olyan nagy összeg, amit ne lehetne megfizetni. 
A polgármesteri hivatal, illetve a pénzügyi iroda a rendszer beállásáig a havi ellenırzést feladatul kapja, mely 
fıleg az elsı idıkben fontos az egységes értelmezés miatt.  
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az alábbi döntést 
hozza: 
 

Szám:  7/2009. (I.19.) Kt.sz határozat 
Tárgy:  Nyersanyagnorma megállapítása 

 
Encs Város Képviselı-testülete az étkezést nyújtó önkormányzati intézmények nyersanyagnormáit 
2009. február 01-tıl az alábbiak szerint állapítja meg. 

 
Megnevezés Általános Iskola Gondozási Központ Bölcsıde, Óvoda 

 

Gyerme

k étkezés 

dolgozói 

étk. 

Nap- 

közi 

Menza Vendégebéd  

és  

dolgozók 

3x 

étkezés 

1x 

étkezés 

Vendégebéd 

 és  

dolgozók 

Nyersanyag 

norma 

272 218 270 198 218 471  218 218 

A 20 % 
ÁFÁ-val 
növelt 

nyersanyag 
norma 

 

326 

 

262 

 

324 

 

238 

 

262 

 

565 

 

 262 

 

262 

Térítési díj 326 498 324 238 498   498 

 
Valamennyi önkormányzati dolgozó 5000.- Ft étkezési támogatást kap és azon dolgozók, akik a három 
intézmény konyhájának valamelyikében – helyben fogyasztva – étkeznek, a térítési díjból 30% 
kedvezményben részesülnek. Ezt a kedvezményt azonban csak az veheti igénybe, aki a hónap minden 
munkanapján ebédel.  
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Felelıs:   jegyzı 
Határid ı:  2009. február 01., ill. folyamatos 

 
3.7 Jelentés az Állami Számvevıszék vizsgálata kapcsán készített Intézkedési tervrıl és az abból 

fakadó részben elvégzett feladatok végrehajtási határidıinek és felelıseinek megjelölésérıl 
 
Bratu László polgármester kéri a végrehajtási határidıvel és felelısökkel ellátott Intézkedési terv elfogadását. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az alábbi döntést 
hozza: 
 

Szám:  8/2009. (I.19.) Kt..sz határozat 
Tárgy:   Jelentés az Állami Számvevıszék vizsgálata kapcsán készített Intézkedési tervrıl 

és az abból fakadó részben elvégzett feladatok végrehajtási határidıinek és 
felelıseinek megjelölésérıl 

  
A képviselı-testület megtárgyalta az Állami Számvevıszék vizsgálata kapcsán készített Intézkedési 
terv végrehajtásáról szóló jelentést és azt elfogadja. 

 
Felelıs:   jegyzı 
Határid ı:  azonnal 

 
3.8 A költségvetés és a zárszámadás elıterjesztéséhez kapcsolódó mérlegek tartalmának 

meghatározásáról szóló rendelet tervezet 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy az államháztartásról szóló törvény módosítása folytán a képviselı-
testületnek bemutatandó mérlegek és kimutatások tartalmát is módosítani szükséges. Kéri a táblák elfogadását. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az alábbi 
rendeletet alkotja: 
 

Encs Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
2/2009. (I.20.) Ör. számú rendelet  

a költségvetés és zárszámadás elıterjesztéséhez kapcsolódó mérlegek tartalmának meghatározásáról 
 

Encs Város Képviselı-testülete az államháztartásról szóló 1992. évi XXXVIII. törvény 118. §-a alapján a 
képviselı-testületnek bemutatandó mérlegek tartamáról a következı rendeletet alkotja:  

 
1.§. 

 
A rendelet hatálya az Encs Város Önkormányzat költségvetésére, költségvetés módosítására, valamint a 
költségvetés végrehajtásáról szóló zárszámadásra terjed ki. 
 

2.§. 
 

A jegyzı által elkészített költségvetési rendelettervezet részeként a polgármester köteles az önkormányzat – 
elkülönítetten a kisebbségi önkormányzat mérlegét - összes bevételét, kiadását, finanszírozását bemutató 
adatokat az e rendelet 1/a., 1/b, 2., 3. sz. mellékletekben meghatározott tartalommal a képviselı-testület elé 
terjeszteni. 
 

 3.§. 
 

A jegyzı által elkészített zárszámadási rendelettervezet részeként a polgármester köteles az önkormányzat – 
elkülönítetten a kisebbségi önkormányzat mérlegét - összes bevételét, kiadását, finanszírozását, 
pénzeszközének változását bemutató adatokat az e rendelet 4/a., 4/b., 5., 6., 7/a., 7/b., 7/c., 7d., 8., 9., 10.  sz. 
mellékletekben meghatározott tartalommal a képviselı-testület elé terjeszteni. 
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4.§. 

 
(1)Ez a rendelet  kihirdetése napján lép hatályba. 
(2) A rendeletben a helyben szokásos módon kell kihirdetni. 
(3) Ezen rendelet hatálybalépésével egyidejőleg hatályát veszti a 1/2008. (I. 22. ) Ör. sz. rendelet. 
 
 
                      dr. Halász Ferenc                                                                    Bratu László  
                                    jegyzı sk.                                                                      polgármester sk. 
 
 
Közérdekő bejelentések hiányában több tárgy nem lévén a polgármester az ülést berekeszti és zárt ülés tartását 
rendeli el.  
 

K.m.f. 
 
 
 

Bratu László        dr. Halász Ferenc 
 polgármester                   jegyzı 

 
 
 
  

            Szeles András                          Sohajda István 
   hitelesítı                   hitelesítı 


